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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
CABLE MANAGEMENT –  

CABLE TRAY SYSTEMS AND CABLE LADDER SYSTEMS 
 

FOREWORD 
1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote international 
co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To this end and 
in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, Technical Reports, 
Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC Publication(s)”). Their 
preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with 
may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations liaising 
with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely with the International Organization for 
Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence between 
any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of patent 
rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

IEC 61537 has been prepared by subcommittee 23A: Cable management systems, of IEC 
technical committee 23: Electrical accessories. It is an International Standard. 

This third edition cancels and replaces the second edition published in 2006. This edition 
constitutes a technical revision.  

This edition includes the following significant technical changes with respect to the previous 
edition: 

a) new, repositioned and renumbered figures,  
b) revised classification for corrosion,  
c) revised SWL test types and procedures, 
d) new tests for lengths mounted vertical running horizontal and mounted vertical running 

vertical, 
e) tests for support devices: cantilevers, pendants, C shape ceiling supports and trapeze 

systems,  
f) new and revised annexes including use of tray as a protective earth conductor. 
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The text of this International Standard is based on the following documents: 

Draft Report on voting 

23A/1032/FDIS 23A/1039/RVD 

 
Full information on the voting for its approval can be found in the report on voting indicated in 
the above table. 

The language used for the development of this International Standard is English. 

This document was drafted in accordance with ISO/IEC Directives, Part 2, and developed in 
accordance with ISO/IEC Directives, Part 1 and ISO/IEC Directives, IEC Supplement, available 
at www.iec.ch/members_experts/refdocs. The main document types developed by IEC are 
described in greater detail at www.iec.ch/standardsdev/publications. 

The following differences exist in some countries: 

In the USA it is permitted to use cable tray systems and cable ladder systems as a PE conductor, 
in which case national wiring regulations have to be adhered to. 

In France it is not permitted to use cable tray systems and cable ladder systems as a PE 
conductor. 

In France the use of flame propagating cable tray and cable ladder systems is not permitted. 

In this document, the following print types are used: 

– Requirements proper: in roman type. 
– Test specifications: in italic type. 
– Explanatory matter: in smaller roman type. 

The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC website under webstore.iec.ch in the data related to the 
specific document. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 
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CABLE MANAGEMENT –  
CABLE TRAY SYSTEMS AND CABLE LADDER SYSTEMS 

 
 
 

1 Scope 

This document specifies requirements and tests for cable tray systems and cable ladder 
systems intended for the support and accommodation of cables and possibly other electrical 
equipment in electrical and/or communication systems installations. Where necessary, cable 
tray systems and cable ladder systems can be used for the arrangement of cables into groups. 

This document does not apply to conduit systems, cable trunking systems and cable ducting 
systems or to any current-carrying parts. 

NOTE Cable tray systems and cable ladder systems are designed for use as supports for cables and not as 
enclosures. 

2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their content 
constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition cited applies. 
For undated references, the latest edition of the referenced document (including any 
amendments) applies. 

IEC 60068-2-75:2014, Environmental testing – Part 2-75: Tests – Test Eh: Hammer tests 

IEC 60287 (all parts), Electric cables – Calculation of the current rating 

IEC 60417, Graphical symbols for use on equipment (available at http://www.graphical-
symbols.info/equipment) 

IEC 60695-2-11:2021, Fire hazard testing – Part 2-11: Glowing/hot-wire based test methods –
Glow-wire flammability test method for end-products (GWEPT)  

IEC 60695-11-2:2017, Fire hazard testing – Part 11-2: Test flames – 1 kW pre-mixed flame – 
Apparatus, confirmatory test arrangement and guidance 

ISO 1461:2022, Hot dip galvanized coatings on fabricated iron and steel articles – 
Specifications and test methods  

ISO 2081:2018, Metallic and other inorganic coatings – Electroplated coatings of zinc with 
supplementary treatments on iron or steel 

ISO 2409:2020, Paints and varnishes – Cross-cut test 

ISO 3506-1:2020, Fasteners – Mechanical properties of corrosion-resistant stainless steel 
fasteners – Part 1: Bolts, screws and studs with specified grades and property classes 

ISO 3575:2016, Continuous hot-dip zinc-coated and zinc-iron alloy-coated carbon steel sheet 
of commercial and drawing qualities 

ISO 4042:2022, Fasteners – Electroplated coating systems 

ISO 4046:2016 (all parts), Paper, board, pulps and related terms – Vocabulary 
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ISO 9227:2022, Corrosion tests in artificial atmospheres – Salt spray tests 

ISO 10289:1999, Methods for corrosion testing of metallic and other inorganic coatings on 
metallic substrates – Rating of test specimens and manufactured articles subjected to corrosion 
tests 

ISO 4628-8:2012, Paints and varnishes – Evaluation of degradation of coatings – Designation 
of quantity and size of defects, and of intensity of uniform changes in appearance – Part 8: 
Assessment of degree of delamination and corrosion around a scribe or other artificial defect 

ISO 4628-3:2016, Paints and varnishes – Evaluation of degradation of coatings – Designation 
of quantity and size of defects, and of intensity of uniform changes in appearance – Part 3: 
Assessment of degree of rusting 

ISO 4998:2014, Continuous hot-dip zinc-coated and zinc-iron alloy-coated carbon steel sheet 
of structural quality 

ISO 10684:2004, Fasteners – Hot dip galvanized coatings 

EN 10346:2015, Continuously hot-dip coated steel flat products for cold forming. Technical 
delivery conditions 

3 Terms and definitions 

For the purpose of this document, the following definitions apply. 

ISO and IEC maintain terminological databases for use in standardization at the following 
addresses: 

• IEC Electropedia: available at http://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: available at http://www.iso.org/obp  

3.1   
cable tray system 
assembly of cable supports consisting of cable tray lengths and other system components 

3.2   
cable ladder system 
assembly of cable supports consisting of cable ladder lengths and other system components 

3.3   
system component 
part used within the system 

EXAMPLE a) cable tray length or cable ladder length, b) cable tray fitting or cable ladder fitting, c) coupler, d) 
support device, e) mounting device, f) system accessory. 

3.4   
cable tray length 
system component used for cable support consisting of a base with integrated side members 
or a base connected to side members 

Note 1 to entry: A tray made from wires is referred to as mesh cable tray. Typical examples of cable tray types of 
length are shown in Annex A, Figure A.1 to Figure A.3.  
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
SYSTÈMES DE CÂBLAGE –  

SYSTÈMES DE CHEMIN DE CÂBLES ET  
SYSTÈMES D'ÉCHELLE À CÂBLES 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Électrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation composée 
de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour objet de 
favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines de 
l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l'IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux 
travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure du 
possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC intéressés 
sont représentés dans chaque comité d'études.  

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l'IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses 
découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de toute autre Publication de l'IEC, 
ou au crédit qui lui est accordé.  

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L'attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l'IEC peuvent faire l'objet 
de droits de brevet. L'IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de 
brevets. 

L'IEC 61537 a été établie par le sous-comité 23A: Systèmes de câblage, du comité d'études 23 
de l'IEC: Petit appareillage. Il s'agit d'une Norme internationale. 

Cette troisième édition annule et remplace la deuxième édition parue en 2006. Cette édition 
constitue une révision technique.  

Cette édition inclut les modifications techniques majeures suivantes par rapport à l'édition 
précédente: 

a) des figures ont été ajoutées, déplacées et renumérotées;  
b) la classification pour la corrosion a été révisée;  
c) les types d'essais sous CPS et les procédures d'essai associées ont été révisés; 
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d) des essais ont été ajoutés pour les longueurs montées verticalement et cheminant 
horizontalement et pour les longueurs montées verticalement et cheminant verticalement; 

e) essais des dispositifs de support: cantilevers, pendards, supports de plafond en C et 
systèmes de trapèze;  

f) des annexes ont été ajoutées et révisées, y compris l'utilisation du chemin comme 
conducteur de terre de protection. 

Le texte de cette Norme internationale est issu des documents suivants: 

Projet Rapport de vote 

23A/1032/FDIS 23A/1039/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à son approbation. 

La langue employée pour l'élaboration de cette Norme internationale est l'anglais. 

Ce document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2, il a été développé selon les 
Directives ISO/IEC, Partie 1 et les Directives ISO/IEC, Supplément IEC, disponibles sous 
www.iec.ch/members_experts/refdocs. Les principaux types de documents développés par 
l'IEC sont décrits plus en détail sous www.iec.ch/standardsdev/publications. 

La version française de cette norme n'a pas été soumise au vote. 

Les différences suivantes existent dans certains pays: 

Aux États-Unis, il est admis d'utiliser les systèmes de chemin de câbles et les systèmes 
d'échelle à câbles comme conducteur PE, auquel cas les règles nationales d'installation doivent 
être respectées. 

En France, il n'est pas admis d'utiliser les systèmes de chemin de câbles et les systèmes 
d'échelle à câbles comme conducteur PE. 

En France, l'utilisation de systèmes de chemin de câbles et de systèmes d'échelle à câbles 
propagateurs de la flamme n'est pas admise. 

Dans le présent document, les caractères d'imprimerie suivants sont utilisés: 

– exigences proprement dites: caractères romains; 
– modalités d'essais: caractères italiques; 
– notes/commentaires: petits caractères romains. 

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de stabilité 
indiquée sur le site web de l'IEC sous webstore.iec.ch dans les données relatives au document 
recherché. A cette date, le document sera  

• reconduit, 

• supprimé, 

• remplacé par une édition révisée, ou 

• amendé. 
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SYSTÈMES DE CÂBLAGE –  
SYSTÈMES DE CHEMIN DE CÂBLES ET  

SYSTÈMES D'ÉCHELLE À CÂBLES 
 
 
 

1 Domaine d'application 

Le présent document spécifie les exigences et les essais pour les systèmes de chemin de 
câbles et les systèmes d'échelle à câbles prévus pour le support, le logement des câbles et 
éventuellement d'autres équipements électriques dans des installations électriques et/ou des 
systèmes de communication. Si nécessaire, les systèmes de chemin de câbles et les systèmes 
d'échelle à câbles peuvent être utilisés pour le regroupement de câbles. 

Le présent document ne s'applique pas aux systèmes de conduits, systèmes de goulottes et 
systèmes de conduits-profilés ou toutes parties transportant le courant. 

NOTE Les systèmes de chemin de câbles et les systèmes d'échelle à câbles sont conçus pour supporter les câbles 
et non pour servir d'enceintes. 

2 Références normatives 

Les documents suivants sont cités dans le texte de sorte qu'ils constituent, pour tout ou partie 
de leur contenu, des exigences du présent document. Pour les références datées, seule 
l'édition citée s'applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de 
référence s'applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 60068-2-75:2014, Essais d'environnement – Partie 2-75: Essais – Essai Eh: Essais au 
marteau 

IEC 60287 (toutes les parties), Câbles électriques – Calcul du courant admissible 

IEC 60417, Symboles graphiques utilisables sur le matériel (disponible à l'adresse 
http://www.graphical-symbols.info/equipment) 

IEC 60695-2-11:2021, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2-11: Essais au fil 
incandescent/chauffant – Méthode d'essai d'inflammabilité pour produits finis (GWEPT) 

IEC 60695-11-2:2017, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 11-2: Flammes d'essai – 
Flamme à prémélange de 1 kW nominal – Appareillage, configuration pour l'essai de vérification 
et préconisations 

ISO 1461:2022, Revêtements par galvanisation à chaud sur produits finis en fonte et en acier 
– Spécifications et méthodes d'essai  

ISO 2081:2018, Revêtements métalliques et autres revêtements inorganiques – Dépôts 
électrolytiques de zinc avec traitements supplémentaires sur fer ou acier 

ISO 2409:2020, Peintures et vernis – Essai de quadrillage 

ISO 3506-1:2020, Fixations – Caractéristiques mécaniques des fixations en acier inoxydable 
résistant à la corrosion – Partie 1: Vis, goujons et tiges filetées de grades et classes de qualité 
spécifiés 
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ISO 3575:2016, Tôles en acier au carbone galvanisées en continu par immersion à chaud, de 
qualité commerciale et pour emboutissage 

ISO 4042:2022, Fixations – Systèmes de revêtements électrolytiques 

ISO 4046:2016 (toutes les parties), Papier, carton, pâtes et termes connexes – Vocabulaire 

ISO 9227:2022, Essais de corrosion en atmosphères artificielles – Essais aux brouillards salins 

ISO 10289:1999, Méthodes d'essai de corrosion des revêtements métalliques et inorganiques 
sur substrats métalliques – Cotation des éprouvettes et des articles manufacturés soumis aux 
essais de corrosion 

ISO 4628-8:2012, Peintures et vernis – Évaluation de la dégradation des revêtements – 
Désignation de la quantité et de la dimension des défauts, et de l'intensité des changements 
uniformes d'aspect – Partie 8: Évaluation du degré de décollement et de corrosion autour d'une 
rayure ou d'un autre défaut artificiel 

ISO 4628-3:2016, Peintures et vernis – Évaluation de la dégradation des revêtements – 
Désignation de la quantité et de la dimension des défauts, et de l'intensité des changements 
uniformes d'aspect – Partie 3: Évaluation du degré d'enrouillement 

ISO 4998:2014, Tôles en acier au carbone revêtues de zinc ou d'un alliage zinc-fer en continu 
par immersion à chaud, de qualité destinée à la construction 

ISO 10684:2004, Éléments de fixation – Revêtements de galvanisation à chaud 

EN 10346:2015, Produits plats en acier revêtus en continu par immersion à chaud pour formage 
à froid – Conditions techniques de livraison 

3 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les définitions suivantes s'appliquent. 

L'ISO et l'IEC tiennent à jour des bases de données terminologiques destinées à être utilisées 
en normalisation, consultables aux adresses suivantes: 

• IEC Electropedia: disponible à l'adresse http://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: disponible à l'adresse http://www.iso.org/obp  

3.1   
système de chemin de câbles 
ensemble de supports de câbles constitué de longueurs de chemin de câbles et d'autres 
composants du système 

3.2   
système d'échelle à câbles 
ensemble de supports de câbles constitué de longueurs d'échelle à câbles et d'autres 
composants du système 

3.3   
composant du système 
partie utilisée dans le système 

EXEMPLE a) longueur de chemin de câbles ou longueur d'échelle à câbles, b) accessoire de cheminement de 
chemin de câbles ou accessoire de cheminement d'échelle à câbles, c) éclisse, d) dispositif de support, e) dispositif 
de montage, f) accessoire du système. 
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